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ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
 
Caràcter:  ordinari 
Data:   28 de setembre de 2015 
Horari:  20 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 

 
 
Hi assisteixen: 

Bartomeu Gili Nadal,   batle 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 
Manuel Rocha Barrientos,  regidor 
Manuel Galán Massanet,  regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora 
Onofre Serra Vila,   regidor 
Ana María Comas Delgado,  regidora 
Jaume Alzamora Riera,  regidor 
Magdalena Maria Fernández,  regidora 
Immaculada Moreno Mayal,  regidora 
Assumpció Santandreu Ginard, regidora 
Amalio Arnandis Puig,  regidor 
Juan Lliteras Espinosa,  regidor 
 

Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària 
 
 

Ordre del dia 

 
1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de 27 de juliol de 2015. 
2. Ratificació, si s’escau, de l’acord de la Junta de Govern Local de 29 de juliol de 2015, referent a la 
designació de les festes locals per a l’any 2016. 
3. Donar compte de l’acord de la Junta de Govern Local de 26 d’agost de 2015, sobre el nomenament de 
representant i de suplent per a l’assistència als òrgans de govern del Consorci TIC Mallorca. 
4. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA relativa a dur a terme 
actuacions a la zona de confluència de la Ma15 i la carretera de Cala Torta (zona de davant el Camp de 
Futbol Ses Pesqueres). 
5. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA relativa a convocar un 
concurs per a la concessió de l’explotació i la gestió de Ràdio Artà. 
6. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA relativa als canvis en la 
gestió del Teatre Municipal d’Artà. 
7. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA per a l’admissió 
humanitària dels refugiats. 
8. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA per a la commemoració del 
tricentenari del Decret de Nova Planta. 
9. Aprovació, si s’escau, del Compte General de 2014. 
10. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit per suplement de crèdit i crèdit 
extraordinari 12/2015. 
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11. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de juliol i agost i a dia 15 de 
setembre, d’expedient de modificació de crèdit per transferència de crèdit 11/2015. 
12. Precs i preguntes. 
 

 

Desenvolupament de la sessió 

 

1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de 27 de juliol de 2015 
 
En acompliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de 
règim local de les Illes Balears, i l’article 91.1 del Reglament d’organització i funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el batle demana als 
membres de la corporació si algú té alguna observació a fer sobre l’acta de la sessió de 27 de juliol de 
2015, de la qual se n’ha expedit, prèviament, una còpia de l’esborrany a cada regidor per al seu 
coneixement, rectificació d’errades o possible formulació d’al·legacions, si n’és el cas. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i tretze els 
assistents, aprovar l’acta de la sessió de 27 de juliol de 2015. 
 
 
2. Ratificació, si s’escau, de l’acord de la Junta de Govern Local de 29 de juliol de 2015, referent a 

la designació de les festes locals per a l’any 2016 
 
El batle explica l’acord de la Junta de Govern Local de 29 de juliol de 2015, que, copiat literalment, diu: 
 
<<Vist el Decret 75/1998, de 31 de juliol, mitjançant el qual es regula el calendari de festes de la 
comunitat autònoma de les Illes Balears i en el qual s’estableixen les festes d’àmbit nacional; 
 
Vist que, d’acord amb l’article 46 del Reial decret 2001/1983, de 28 de juliol, els ajuntaments han de 
determinar dues festes locals en l’àmbit municipal; 
 
Vist que, normalment, l’Ajuntament tria Sant Antoni (17 de gener) i Sant Salvador (6 d’agost) com a 
festes locals per al nucli d’Artà; 
 
Vist que Sant Antoni de 2016 cau en diumenge i que l’Ajuntament vol conèixer el parer de la gent per 
triar el festiu que ha de substituir dia 17 de gener; 
 
Vist que es va trobar oportú fer una enquesta a través de la pàgina web municipal perquè la gent triàs 
una de les propostes següents: dilluns 18 de gener de 2016 (l’endemà de Sant Antoni), dilluns 29 de 
febrer de 2016 (pont del Dia de les Illes Balears) i dilluns 31 d’octubre de 2016 (pont de Tots Sants); 
 
Vist que aquesta enquesta ha estat activa del 9 al 27 de juliol i que el resultat ha estat el següent:  
 
- dilluns 18 de gener de 2016: 35,19 % (38 vots) 
- dilluns 29 de febrer de 2016 (pont de les Illes Balears): 37,04 % (40 vots) 
- dilluns 31 d’octubre de 2016 (pont de Tots Sants): 20,37 % (22 vots) 
- ns/nc: 1,85 % (2 vots)  
- enquesta incompleta: 5,56 % (6 vots); 
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Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Designar com a festes locals del nucli d’Artà: 

- 29 de febrer 
- 6 d’agost, Sant Salvador 

 
2. Designar com a festes locals del nucli de la Colònia de Sant Pere: 

-  29 de febrer 
-  29 de juny, Sant Pere 

 
3. Trametre aquest acord a la Direcció General de Treball i Salut Laboral, Conselleria d’Economia i 
Competitivitat del Govern de la comunitat autònoma de les Illes Balears. 
 
4. Ratificar aquest acord a la sessió plenària de l’Ajuntament.>> 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, comenta que en l’acord de la Junta de Govern Local no s’ha dit que 
va ser una proposta d’UIA i diu que, com ja va dir a les comissions informatives, hagués estat millor 
que la ciutadania hagués proposat els dies sotmesos a votació, en lloc d’haver estat proposats per la 
Junta de Govern Local. No obstant això, diu que hi votaran a favor. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, demana qui va elegir els dies sotmesos a votació. 
 
El batle li diu que va ser la Junta de Govern Local. 
 
El Sr. Lliteras demana per què tots els dies elegits coincideixen en dilluns. 
 
El batle li diu que es va fer així per poder utilitzar el dia de festa com a pont. 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Ratificar l’acord de la Junta de Govern Local de 29 de juliol de 2015, referent a la designació de les 
festes locals per a l’any 2016. 
 
2. Trametre aquest acord a la Direcció General de Treball i Salut Laboral, Conselleria d’Economia i 
Competitivitat del Govern de la comunitat autònoma de les Illes Balears. 
 
 
3. Donar compte de l’acord de la Junta de Govern Local de 26 d’agost de 2015, sobre el 

nomenament de representant i de suplent per a l’assistència als òrgans de govern del Consorci 

TIC Mallorca 

 
El batle explica l’acord de la Junta de Govern Local de 26 d’agost de 2015, que, copiat literalment, diu. 
 
<<Vista la necessitat de nomenar les persones que han de representar l’Ajuntament d’Artà davant dels 
òrgans de govern del Consorci TIC Mallorca; 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
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1. Nomenar Manuel Galán Massanet, regidor de l’Ajuntament d’Artà, i Bartomeu Gili Nadal, batle, com 
a titular i suplent respectivament, representants als òrgans de govern del Consorci TIC Mallorca.  
 
2. Donar compte d’aquest acord a la primera sessió del Ple de l’Ajuntament d’Artà. 
 
3. Trametre aquesta resolució a les persones interessades i al Consorci TIC Mallorca.>> 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, mostra la seva conformitat. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que està d’acord. 
 
Els reunits, unànimement, es donen per assabentats de l’acord de la Junta de Govern Local de 26 
d’agost de 2015, referent al nomenament de representant i de suplent per a l’assistència als òrgans de 
govern del Consorci TIC Mallorca. 
 
 
4. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA relativa a dur a terme 

actuacions a la zona de confluència de la Ma15 i la carretera de Cala Torta (zona de davant el 

Camp de Futbol Ses Pesqueres) 
 

El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, explica que ells, des de l’oposició, aniran presentant propostes. 
Explica que a les comissions informatives es va parlar de la titularitat de la zona i diu que, si el Consell 
de Mallorca és el titular de la zona, s’hauria de sol·licitar permís a l’organisme esmentat. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, explica la moció, que, copiada literalment, diu. 
 
<<A la zona de confluència entre l’accés al poble des de la MA15 cap a Capdepera i la carretera de Cala 
Torta, just davant el Camp Municipal d’Esports Ses Pesqueres, s’hi produeixen situacions que suposen 
un perill per als que hi transiten, tant amb vehicles motoritzats com per als que hi circulen caminant o 
amb bicicleta. Això es produeix perquè és un espai prou ample, però poc definit i delimitat quant a 
senyalització. Aquesta situació s’agreuja quan a la zona, per la manca d’aparcaments, hi ha molts de 
vehicles estacionats dels usuaris del camp de futbol. 
 
Vist que la ciutadania ens ha remarcat la perillositat d’aquesta zona. 
 
Vist que la Policia Local, al seu dia, va fer un informe i un esbós per delimitar millor la senyalització i 
les prioritats a la zona. 
 
Vist que està previst que la realització de la ronda, que ha d’arribar fins a la carretera de l’Ermita de 
Betlem, encara no està concretada. 
 
Per tot això, l’equip municipal d’Unió Independents d’Artà presenta al Ple de l’Ajuntament el següent 
 

Acord 
 
Instar l’Equip de Govern perquè faci la intervenció necessària, sense que suposi necessàriament una 
gran inversió (perquè esperem veure la ronda aquesta legislatura i perquè es pot realitzar amb els 
recursos propis), per millorar la senyalització i, de retruc, la seguretat de la zona de confluència de 
davant el Camp de Futbol Ses Pesqueres.>> 
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El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que hi ha un problema greu en aquest indret i que no és d’ara. 
Explica que el cap accidental de la Policia ha dit que no hi ha hagut cap incident. Diu que ho diran al 
cap de la Policia titular quan torni de gaudir de les seves vacances. Finalment, diu que la idea és fer una 
actuació en aqueixa zona i que ho demanaran al Consell de Mallorca. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que el PP va proposar treure doblers per fer aqueixa rotonda. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que a la reunió que va tenir en el Consell els varen confirmar que 
hi havia doblers. Diu que es tracta d’un problema de fa molt de temps i que el grup UIA ha governat 
molt de temps i pensa que ho podia haver fet. 
 
El batle diu que es farà la ronda al més aviat possible. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per 12 vots a favor (PI, PSOE, AA i UIA) i 1 abstenció (PP), instar 
l’Equip de Govern perquè faci la intervenció necessària, sense que suposi necessàriament una gran 
inversió (perquè esperem veure la ronda aquesta legislatura i perquè es pot realitzar amb els recursos 
propis), per millorar la senyalització i, de retruc, la seguretat de la zona de confluència de davant el 
Camp de Futbol Ses Pesqueres. 
 
 
5. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA relativa a convocar un 

concurs per a la concessió de l’explotació i la gestió de Ràdio Artà 

 

El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que és una qüestió iniciada la legislatura passada i ho duen en el 
seu programa electoral. Opina que ja ha passat prou temps i creu que és el moment per fer-ho. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, explica la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Vist que l’Ajuntament disposa d’un recurs públic de comunicació com és Ràdio Artà, equipada 
tècnicament i que està ubicada a Ses Escoles. 
 
Vist que el mes de juliol passat l’antic concessionari de Ràdio Artà es va jubilar. 
 
Vist que el batle ens va comunicar que, a partir del mes de setembre, s’encarregaria una nova persona de 
la gestió de la Ràdio. 
 
Vist que a la JGL de 24 d’octubre de 2014, de forma verbal, la secretària ens va confirmar que amb 
Ràdio Artà podíem fer una concessió pública amb concurs obert. 
 
Vist que actualment Ràdio Artà està sent gestionada sense cap tipus de contracte ni garantia. 
 
Vist que, en una ocasió o una altra, els diferents grups polítics han manifestat la seva voluntat per 
realitzar un concurs obert per a la gestió de Ràdio Artà. 
 
Per tot això, l’equip municipal d’Unió Independents d’Artà presenta al Ple de l’Ajuntament el següent 
 

Acord 
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Instar l’Equip de Govern que convoqui un concurs obert per fer la concessió de l’explotació i la gestió 
de Ràdio Artà, atenent a criteris de ràdio pública, plural i en català.>> 
 
El batle diu que està d’acord en tramitar aquest procediment de contractació. Comenta que és un dels 
temes que es feren. Manifesta la seva conformitat. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que el PP, quan es va jubilar l’anterior encarregat de Ràdio Artà, va 
demanar que hi hagués un mitjà de comunicació que pogués transmetre la seva veu a la ciutadania. 
Explica que no demanarà que es faci el procediment, ja que ara hi ha una persona que fa perfectament la 
seva feina. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que, repassant les actes dels darrers anys, es constata que el PSOE 
va presentar aquesta moció a l’anterior Equip de Govern. Opina que ara s’està fent ràdio i en català i 
que aquesta tramitació pot esperar. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, diu tenim una ràdio pública i en català. Opina que pareix que s’ha de 
seguir un ritme molt ràpid; també diu que aquest procediment es podria haver fet abans i no es va fer. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que ja ha dit que aquest procediment no es va fer en l’anterior 
legislatura; també diu que no s’ha d’entendre que s’ha de fer demà. 
 
El batle diu que s’han de mirar molt de temes, no només el de la contractació. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat, instar l’Equip de Govern que convoqui un concurs obert 
per fer la concessió de l’explotació i la gestió de Ràdio Artà, atenent a criteris de ràdio pública, plural i 
en català. 
 

 

6. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA relativa als canvis en 

la gestió del Teatre Municipal d’Artà 

 

El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que ja es va parlar en l’altra legislatura d’aquest tema i que també 
figura en el seu programa electoral. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, explica la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<L’edifici del Teatre d’Artà va ser inaugurat el juny de 2001 i es va decidir, per la corporació que 
governava l’Ajuntament aleshores, que la millor manera de gestionar la infraestructura era la de crear 
una fundació pública. Així, el 19 de novembre de 2001, a la Notaria d’Artà, s’escripturaren els Estatuts 
que regirien la Fundació Teatre Municipal d’Artà, en compliment de l’acord del plenari extraordinari de 
31 de maig de 2001. 
 
L’article 2 estableix que la Fundació es regirà pels Estatuts aprovats i per la Llei 30/1994, de 24 de 
novembre, de fundacions i incentius fiscals a la participació privada en activitats d’interès general i per 
la resta de normativa aplicable. 
 
L’article 7 dels Estatuts estableix que constitueixen les finalitats de la Fundació amb caràcter general: 
 



7 

 

a) La gestió, administració, conservació, millora, ampliació i aprofitament integral dels béns, 
instal·lacions i serveis afectes a la Fundació. 
b) Promoure, organitzar, gestionar, patrocinar i celebrar tot tipus d’actes, exhibicions i activitats 
tendents al desenvolupament i foment de la cultura i de les arts escèniques en general. 
c) Promoure, organitzar, fomentar els coneixements tècnics o d’altre tipus referits al desenvolupament i 
foment de la cultura i les arts escèniques en general, organitzant cursets i seminaris per impartir 
ensenyaments i difondre coneixements relacionats amb les esmentades matèries. 
d) Coordinar amb altres organismes, entitats i particulars iniciatives i esforços tendents a potenciar i 
fomentar tot allò que es relacioni amb la cultura, les arts i l’ocupació de l’oci per part de les persones, 
individualment o col·lectivament considerades. 
 
L’article 8 estableix els òrgans que formaran part de la Fundació, definint en el punt a, el Patronat. 
L’article 11, on s’estableixen les funcions del Patronat, li atorga, en el punt s, l’acord d’extinció de la 
Fundació en els supòsits prevists legalment. L’acord de dissolució voluntària s’haurà d’adoptar amb el 
vot favorable de les dues terceres parts dels membres. 
 
L’article 26 incideix en què la dissolució de la Fundació es realitzarà per acord dels membres del 
Patronat d’acord amb l’article 11 d’aquests Estatuts, ratificat pel Protectorat o per impossibilitat legal o 
material de complir els seus objectius. 
 
L’article 27 estableix com es procedirà a la liquidació, un cop s’ha aprovat la dissolució i estableix que 
el Patronat determinarà la forma i procediment en que haurà de realitzar-se la liquidació i nomenarà, 
d’entre els seus membres, una comissió liquidadora formada per tres persones. Aquesta Comissió durà a 
terme la liquidació d’acord amb la forma i procediment acordat pel Patronat.  
 
El 27 de desembre de 2013 es va aprovar la Llei 27/2013, de racionalització i sostenibilitat de 
l’Administració local. Arran de la preocupació que suposava l’entrada en vigor d’aquesta llei,  
l’Ajuntament va encarregar un informe jurídic a l’assessoria Fornells Consultors, de reconegut prestigi 
en l’àmbit de l’assessorament jurídic a entitats locals. Segons es desprèn d’aquest informe, signat en 
data 10 de febrer de 2014, ja en la seva conclusió, és que la FUNDACIÓ TEATRE MUNICIPAL 
D’ARTÀ, a l’entrada en vigor de la Llei 27/2013, de racionalització i sostenibilitat de l’Administració 
local no està en situació de superàvit, equilibri o resultat positiu d’explotació i en estar controlada per la 
corporació local, aquesta en el termini de tres mesos haurà d’optar entre l’adscripció o vinculació a la 
corporació local o la seva dissolució. De no fer-ho es dissoldrà automàticament en el termini de sis 
mesos. 
 
Posteriorment, es va demanar, a la mateixa assessoria, un altre informe jurídic per conèixer com s’havia 
de procedir respecte dels treballadors que hi ha actualment a la Fundació. L’informe, datat el 21 de 
febrer de 2014, estableix, en la seva conclusió 1 que si l’Ajuntament opta per adscriure el servei que es 
presta a través de la Fundació al propi Ajuntament, en primer lloc hauria de tramitar un expedient 
administratiu per acordar el canvi de gestió a forma directa, l’aprovació d’un reglament de 
funcionament del Teatre i la dissolució de la Fundació Teatre Municipal d’Artà. En segon lloc, hauria 
de subrogar-se en les relacions laborals dels treballadors de la Fundació. 
 
En la darrera sessió del Patronat, dia 28 d’abril del 2015, els responsables de l’assessoria Fornells, els 
que havien fet els dos anteriors informes, ens presentaren els comptes de la Fundació, deixant clar que 
la Fundació estava en una situació financera insostenible i que els fons de maniobra (Drets a curt 
termini – Obligacions a curt termini) a 31 de desembre, ascendeix a la quantitat de -144.234,93 €, 
indicador de la insolvència a curt termini de la Fundació. 
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Ens informaren que, com ja havien dit en el seu primer informe, la Fundació hauria d’haver desaparegut 
l’1 de gener de 2015, ja que l’Ajuntament té un pla d’ajustament, cosa que li impedeix fer cap aportació 
a la Fundació, que hauria de sobreviure només amb els seus ingressos propis. 
 
També ens informaren, a una pregunta de membres del Patronat (l’acta encara no ha estat aprovada), i 
en la línia del segon informe que feren, que si l’Ajuntament assumia la gestió directa de les funcions 
que tenia la Fundació, s’havia de subrogar el personal, exceptuant el d’alta direcció, que està en situació 
de serveis especials i que retornaria a la seva plaça de funcionari. 
 
Per tot això, l’equip municipal d’Unió Independents d’Artà presenta al Ple de l’Ajuntament els següents 
 

Acords 

 
1. Instar l’Equip de Govern que iniciï un expedient administratiu per acordar el canvi de gestió de les 
funcions que actualment té la Fundació del Teatre, a forma directa; que aprovi un reglament de 
funcionament del Teatre; i que insti el Patronat a acordar la dissolució de la Fundació Teatre Municipal 
d’Artà. 
 
2. Subrogar-se en les relacions laborals dels treballadors de la Fundació, segons la situació personal i 
individual de cada treballador i segons la llei.>> 
 
La regidora del PSOE d’Acció i Promoció Culturals, Sra. Ginard, diu que el vot de l’Equip de Govern 
serà en contra, ja que explica que el que es demana en la moció es durà a terme per l’Equip de Govern 
sense necessitat d’aprovar-la. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que està a favor amb la moció. 
 
A continuació, es vota la moció, la qual, per 6 vots a favor (UIA i PP) i 7 vots en contra (PI, PSOE i 
AA), no s’aprova moció per manca de quòrum en la votació. 
 
 
7. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA per a l’admissió 

humanitària dels refugiats 

 

La portaveu d’UIA, Sra. Santandreu, explica la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Segons dades d’ACNUR (Alt Comissionat de les Nacions Unides per als Refugiats), prop de 300.000 
migrants i refugiats han intentat arribar, en el que duim d’any, a Europa via el mar Mediterrani. 2.440 
han mort en l’intent. 
 
Els refugiats fugen de la guerra, la fam, les malalties o el terror de l’Estat Islàmic. Són persones que 
provenen de països amb crisis humanitàries agudes com Síria, Líbia o Eritrea. Aquest estiu, la majoria 
d’aquestes persones han intentat entrar a Europa per la ruta central, via Itàlia, o per la ruta Est, via 
Grècia i els Balcans. En la seva ruta, són víctimes de les màfies del tràfic de persones, tractades com 
una simple mercaderia. 
 
Davant aquesta situació d’emergència, els països que formen la Unió Europea han donat una resposta 
del tot insuficient. Com a mostra d’aquesta insolidaritat, dels quasi 4 milions de refugiats sirians fins a 
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febrer de 2015, poc més de 40.000 han estat admesos a Europa, i només 130 a l’Estat espanyol. 
Mentrestant, la major part de les persones refugiades són acollides a països més empobrits com el 
Líban, Turquia, Jordània o Egipte. 
 
L’Estat espanyol ha demostrat una falta de compromís i solidaritat vers aquesta emergència humanitària. 
La Comissió Europea va proposar aquest mes de juliol una proposta de mínims per acollir entre els 
països membres a 60.000 persones refugiades. El ministre de l’Interior del Govern espanyol, Jorge 
Fernández Díaz, va rebutjar la quota assignada a l’Estat espanyol de 4.300 persones, i només va 
acceptar 1.300 demandants d’asil. 
 
El govern ultradretà, antiimmigrants i xenòfob d’Hongria va decidir aquest estiu gastar-se 32 milions 
d’euros en la construcció d’una tanca amb concertines per blindar la seva frontera amb Sèrbia i fer més 
complicat el pas de les persones refugiades en el seu camí cap als països del nord d’Europa. Un obstacle 
més per a persones que han deixat zones de guerra i que cerquen de forma desesperada protecció. 
 
Per altra banda, cal destacar que la societat europea ha pres consciència de la situació. Les darreres 
notícies de morts en el trasllat de refugiats en camions tancats o els atacs de grups neonazis a albergs de 
refugiats a Alemanya han estat respostes amb manifestacions de suport i de benvinguda a les persones 
refugiades. Les institucions democràtiques europees haurien d’agafar el testimoni d’aquestes 
manifestacions de suport, deixar enrere les polítiques per crear una Europa-Fortalesa, i donar un gir a les 
polítiques d’asil i de cooperació amb els països empobrits del Mediterrani. És necessari que les 
institucions estiguin a l’altura d’aquesta crisi de refugiats. Les administracions locals poden col·laborar 
amb la seva disposició a acollir persones de forma temporal, en funció de les seves capacitats. 
 
Per tot això, el grup municipal d’Unió Independents d’Artà proposa al Ple l’adopció del següents 
 
ACORDS 
 
1. Sol·licitar al Govern de l’Estat espanyol un compromís ferm amb les persones refugiades, rectificant 
la postura presa a la darrera reunió de ministres de Justícia i Interior de la Unió Europea, i l’anunci de la 
seva predisposició a acollir les persones refugiades que proposava la Comissió Europea. 
 
2. Declarar Artà com a municipi d’acollida i posar-se a disposició de les institucions i organismes que 
gestionin el pla de resposta dels refugiats que s’articuli, segons les capacitats del nostre municipi. 
 
3. Trametre aquest acord al Govern de l’Estat espanyol.>> 
 
Diu que UIA dóna tot el seu suport a tots els actes que es facin, campanyes de sensibilització, etc., per 
solidaritzar-se amb aquest tema. Diu que estaria bé que tots els membres del consistori s’adhereixin a la 
moció. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, mostra la conformitat amb la moció i diu que l’Ajuntament d’Artà ja 
s’hi ha adherit i llegeix el manifest. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, mostra la seva conformitat amb la moció. Opina que seria necessari, en 
el moment en què comencin a arribar aquestes persones, saber si hi ha famílies interessades en acollir-
les. Opina que està d’acord en què aquestes persones es mereixen moltes prestacions, però que no 
tenguin més prestacions que les persones necessitades de la nostra nació. 
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Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Sol·licitar al Govern de l’Estat espanyol un compromís ferm amb les persones refugiades, rectificant 
la postura presa a la darrera reunió de ministres de Justícia i Interior de la Unió Europea, i l’anunci de la 
seva predisposició a acollir les persones refugiades que proposava la Comissió Europea. 
 
2. Declarar Artà com a municipi d’acollida i posar-se a disposició de les institucions i organismes que 
gestionin el pla de resposta dels refugiats que s’articuli, segons les capacitats del nostre municipi. 
 
3. Trametre aquest acord al Govern de l’Estat espanyol. 
 
 
8. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA per a la 

commemoració del tricentenari del Decret de Nova Planta 

 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<El 28 de novembre de 2015 farà tres-cents anys que el rei Felip V de Borbó va promulgar el Decret 
de Nova Planta amb efectes a Mallorca i les Pitiüses. Ara fa tres-cents anys, els representants de les 
institucions municipals i insulars es veieren obligats a capitular davant les tropes borbòniques invasores, 
que s’apoderaren de la nostra terra imposant un model d’estat unitari i absolutista, concretat amb la 
implantació de les institucions de Castella.  
 
L’absolutisme centralista borbònic representà una forma de govern molt diferent respecte a la tradició 
institucional de la Corona d’Aragó, ja que fins al Decret de Nova Planta de 1715 existia a les illes un 
regne, el Regne de Mallorca, basat en el pactisme i la sobirania compartida entre les institucions 
representatives del país i la corona. En aquelles institucions (els Jurats de la Ciutat i el Regne, el Gran i 
General Consell, el Sindicat Forà i les universitats) hi estaven representats els diversos estaments de la 
societat, amb càrrecs elegits pel sistema de “sac i sort” i àmplies capacitats d’autogovern. 
 
Els decrets de nova planta tingueren uns efectes polítics, econòmics, socials i culturals, que afectaren 
tots els territoris de la Corona d’Aragó, i una vegada aplicats representaren la desaparició de les 
institucions representatives i la imposició d’una reial audiència presidida pel comandant general de 
l’exèrcit, uns ajuntaments amb regidors designats pel poder borbònic i tot posat sota la dependència del 
Consejo de Castilla i del poder absolut del monarca.  
 
La “Nueva Planta de la Real Audiencia del Reino de Mallorca” va ser promulgada mitjançant un reial 
decret de Felip V del 28 de novembre de 1715, comunicat per Reial cèdula de 16 de març de 1716. Amb 
aquest decret s’establia que els càrrecs municipals de Palma i Alcúdia fossin de designació reial i que a 
les altres viles els designés l’Audiència. Desapareixia el sistema d’insaculació i els regidors de Palma 
passaven a ser càrrecs vitalicis i restringits als grups socials privilegiats. El Regne de Mallorca 
desapareixia com a entitat política específica. A partir d’aleshores la capacitat de decidir se situava per 
complet fora de les Illes i s’iniciava el període provincial, marcat per la militarització i la dependència. 
 
El decret, i les posteriors disposicions que anaren desenvolupant l’absolutisme borbònic, provocà canvis 
molt negatius per a la societat mallorquina, representant una greu pèrdua de drets i llibertats civils.  
L’obligatorietat de les quintes (servei militar) fou una imposició en consonància amb la militarització 
imposada a les institucions polítiques. Una altra de les conseqüències que es derivà de la nova situació 
fou la d’haver d’allotjar els soldats en els domicilis dels particulars, tal com s’establia en el capítol 11 
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del Decret de Nova Planta.  
 
En termes econòmics, la destrucció de les institucions pròpies va implicar la pèrdua de la capacitat del 
mallorquins de gestionar la pròpia fiscalitat, produint-se una transferència d’aquesta competència a un 
intendent designat per Felip V, amb competències d’imposició i recaptació d’impostos. A partir de 1715 
caigué sobre les illes una variada quantitat de tributs amb conseqüències funestes per a l’economia, 
destacant contribucions directes com les talles i el reparto de utensilios i una sèrie d’indirectes com 
l’impost de la sal, l’estanc de l’aiguardent, l’estanc del tabac o l’impost del timbre, que provocaren que 
el volum tributari es quadrupliqués.  
 

Però la voluntat del nou poder borbònic no era tan sols de destruir les formes de govern representatives i 
imposar un poder extern, també hi havia la clara intencionalitat d’arraconar la llengua i la cultura del 
país, esborrant la identitat i la memòria col·lectiva. El castellà passà a ser progressivament la llengua de 
l’administració i de la vida pública, instruint les autoritats per tal que l’imposessin de manera gradual en 
aquells indrets on el desconeixement del castellà ho fes aconsellable.  
 
D’acord amb tot això, la commemoració del tricentenari no pot ser un acte protocol·lari més, no és un 
simple recordatori per conèixer uns fets que varen passar fa molts anys i que res tenen a veure amb el 
present. La Guerra de Successió, el Decret de Nova Planta i les seves conseqüències, representen un 
dels esdeveniments en la història que més ha afectat la nostra societat. Per tot això, s’ha de lluitar contra 
la desconeixença de la història pròpia i recordar uns fets que canviaren la vida de la nostra societat i que 
encara tenen conseqüències directes sobre la nostra realitat actual. 
 

Per tot això, l’Ajuntament d’Artà pren els següents 

 

ACORDS 
 
1. Commemorar el tricentenari de la promulgació del Decret de Nova Planta per tal de donar a conèixer 
a la població com es varen eliminar les institucions pròpies del Regne de Mallorca i les conseqüències 
que això va tenir per a la nostra terra.  
 
2. Demanar al Consell de Mallorca i al Govern de les Illes Balears que s’organitzin els actes adequats 
per a commemorar aquesta data i recordar tot el que va significar. 
 
3. Manifestar el compromís de l’Ajuntament d’Artà amb l’autogovern i la llengua i la cultura pròpies de 
Mallorca, eliminats i perseguits arran del Decret de Nova Planta i disposicions posteriors, per tal de 
crear un nou marc institucional equivalent al que tenguérem durant cinc segles i que ens fou arrabassat 
el 1715 per un acte violent i absolutista.>> 
 
La regidora del PSOE d’Acció i Promoció Culturals, Sra. Ginard, diu que estan d’acord amb els acords 
1 i 2 de la part dispositiva; en canvi, vol afegir una esmena al punt 3. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que el fons és tenir institucions pròpies, no en cap cas anar a un 
govern absolutista. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu, en relació als punts 1 i 2 de la part dispositiva, que ell s’abstendrà 
en la votació i, en relació al punt 3, referent a manifestar el compromís de l’Ajuntament d’Artà amb 
l’autogovern i la llengua i la cultura pròpies de Mallorca, diu que, si el punt s’aturés en aquest punt, 
pareix que es demana l’autogovern de les Illes Balears. Diu que hi ha de votar en contra. 
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La portaveu d’AA, Sra. Comas, diu que entén el compromís de fons. Al final, explica, s’apunta un 
horitzó que ella no comparteix. Diu que no votarà a favor si no es reivindica un estat republicà. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, creu que amb aquesta moció no es defensa un estat absolutista. Diu 
que es vol deixar molt clar l’autogovern. 
 
Finalment, decideixen entre tots, la redacció següent per al punt 3 de la part dispositiva: 
 
“Manifestar el compromís de l’Ajuntament d’Artà amb l’autogovern i la llengua i la cultura pròpies de 
Mallorca, eliminats i perseguits arran del Decret de Nova Planta i disposicions posteriors.” 
 
Seguidament, els reunits acorden, per 11 vots a favor (PI, PSOE i UIA), 1 vot en contra (PP) i 1 
abstenció (AA): 
 
1. Commemorar el tricentenari de la promulgació del Decret de Nova Planta per tal de donar a conèixer 
a la població com es varen eliminar les institucions pròpies del Regne de Mallorca i les conseqüències 
que això va tenir per a la nostra terra.  
 
2. Demanar al Consell de Mallorca i al Govern de les Illes Balears que s’organitzin els actes adequats 
per a commemorar aquesta data i recordar tot el que va significar. 
 
3. Manifestar el compromís de l’Ajuntament d’Artà amb l’autogovern i la llengua i la cultura pròpies de 
Mallorca, eliminats i perseguits arran del Decret de Nova Planta i disposicions posteriors. 
 

 

9. Aprovació, si s’escau, del compte general de 2014 

 
El batle explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Considerant el compte general de l’exercici 2014, juntament amb tota la documentació annexa, 
segons la legislació vigent. 

 
Considerant l’informe de la Intervenció emès sobre el compte i el dictamen d’aquesta Comissió emès en 
data 7 de juliol de 2015. 

 
Considerant que el compte va ser exposat al públic perquè es poguessin presentar reclamacions, 
objeccions o observacions, i que no se n’ha presentat cap, segons consta en el certificat de la Secretaria 
de data 28 d’agost de 2015. 

 
Una vegada realitzada la tramitació legalment establerta, es proposa a la Comissió Especial de Comptes 
que elevi al Ple el següent  

 
ACORD 

 
1. Aprovar el compte general de l’exercici de 2014. 

 
2. Rendir el compte general aprovat i tota la documentació que l’integra a la fiscalització del Tribunal 
de Comptes, tal com estableix l’article 212.5 del text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, 
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aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març.>> 
 

Tots els portaveus mostren la seva conformitat. 
 
Seguidament, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar el compte general de l’exercici de 2014. 

 
2. Rendir el compte general aprovat i tota la documentació que l’integra a la fiscalització del Tribunal 
de Comptes, tal com estableix l’article 212.5 del text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, 
aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març. 
 

 
10. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit per suplement de crèdit i crèdit 

extraordinari 12/2015 

 

El batle explica l’informe proposta, que, copiat literalment, diu. 
 

<<INFORME PROPOSTA DE SECRETARIA 
 

En relació amb l’expedient relatiu a l’aprovació de l’expedient de modificació de crèdits núm. 12/2015 
del pressupost en vigor, en la modalitat de crèdit extraordinari per a l’aplicació del superàvit 
pressupostari amb càrrec al romanent de tresoreria per a despeses generals i de conformitat amb allò que 
estableix l’article 175 del Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s’aprova el Reglament 
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, emeto l’informe proposta, en base als 
següents, 

 
ANTECEDENTS DE FET 
 
1. Atesa la possibilitat d’aplicar el superàvit pressupostari en l’exercici 2015 al finançament 
d’inversions financerament sostenibles, mitjançant la Provisió de Batlia es va incoar expedient per a la 
concessió de crèdit extraordinari. 
 
2. En data 10 de setembre de 2015 es va emetre informe de Secretaria sobre la legislació aplicable i el 
procediment a seguir. 

 
3. En data 10 de setembre de 2015 es va emetre informe d’Intervenció, en què es posa de manifest el 
compliment dels requisits de la disposició addicional sisena així com l’import del superàvit, susceptible 
d’aplicació com a màxim, a les destinacions alternatives, que ascendeix a 1.375.698,93 euros (d’aquesta 
quantitat ja ha estat utilitzat mitjançant la modificació de crèdit 9/2015, l’import de 235.015,20 €). 

 
LEGISLACIÓ APLICABLE 

 

La legislació aplicable a l’assumpte és la següent: 
 

- Els articles 169, 170, 172, 177, 182 i disposició addicional setzena del Reial decret legislatiu 2/2004, 
de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals. 
- Els articles 34 a 38 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desplega el capítol I, del 
títol VI, de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les hisendes locals, en matèria de 
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pressupostos. 
- Els articles 3, 4, 11, 12, 13, 21, 23, 32 i disposició addicional sisena de la Llei orgànica 2/2012, de 27 
d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera. 
- L’article 16 del Reial decret 1463/2007, de 2 de novembre, pel qual s’aprova el Reglament de 
desplegament de la Llei 18/2001, de 12 de desembre, d’estabilitat pressupostària, en la seva aplicació a 
les entitats locals. 
- El Reglament de la Unió Europea núm. 2223/96, relatiu al Sistema Europeu de Comptes Nacionals i 
Regionals (SEC-95). 
- L’article 22.2.e de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local. 
- L’Ordre EHA/3565/2008, de 3 de desembre, per la qual s’aprova l’estructura de pressupostos de les 
entitats locals. 
 
Atesos els antecedents, es considera que l’expedient s’ha tramitat d’acord amb la legislació aplicable i 
el Ple procedeix a la seva aprovació inicial de conformitat amb el que disposa l’article 177.2 del Reial 
decret 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, i 
l’article 22.2.e de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local. 
 
Per això, d’acord amb el que estableix l’article 175 del Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel 
qual s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, qui 
subscriu eleva la següent 
 
PROPOSTA D’ACORD 

 
1. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits núm. 12/2015 del pressupost en vigor, en 
la modalitat de crèdit extraordinari per a l’aplicació del superàvit pressupostari amb càrrec al romanent 
de tresoreria per a despeses generals, el detall del qual és el següent: 

 
Els imports aplicats a les diferents destinacions en base a l’informe d’Intervenció són: 

 
- Finançar inversions sempre que durant la vida útil de la inversió aquesta sigui financerament 
sostenible, per la quantitat de 245.419,12 euros. 

 

El resum de les aplicacions pressupostàries a què es destinarà el superàvit pressupostari segons allò que 
estableix l’apartat anterior serà el següent:  
 
Altes en aplicacions de despeses 

 
CRÈDIT EXTRAORDINARI 

 
Apl. press. Descripció Increment 
01 4541 61900 01 Reparació de murs, camins públics     1.528,54 
01 9331 61900 01 Paret interior d’edifici municipal    1.295,46 
01 9331 61900 02 Pati de Na Caragol 12.926,33 
01 9331 61900 03 Reparació de paret al Poliesportiu municipal 10.783,35 
01 9331 61900 04 Paviment de parc infantil    1.028,50 
01 9331 63200 01 Rehabilitació d’edificis     8.454,89 
01 1532 61900 01 Asfaltat de carrers  41.857,79 
01 4921 63600 01 Equips de procés d’informació  23.282,06 
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01 4921 64100 01 Aplicacions informàtiques  24.463,31 
01 1611 62900 01 Inversió nova servei públic de sanejament  50.546,67 
01 1650 63300 01 Enllumenat de Montferrutx i Colònia   59.408,87 
01 1720 62900 01 Protecció i millora del medi ambient     9.843,35 

 Total de crèdits extraordinaris 245.419,12 
 

Total d’increment de la modificació: 245.419,12 € 
 

Altes en aplicacions d’ingressos 

 
Apl. press. Descripció Increment 
870 00 Romanent de tresoreria de despeses 

generals 
245.419,12 

 Total 245.419,12 
 

2. Exposar aquest expedient al públic mitjançant un anunci en el Butlletí Oficial de la Província de les 
Illes Balears, per un termini de quinze dies, durant els quals les persones interessades el podran 
examinar i presentar reclamacions davant del Ple. L’expedient es considerarà definitivament aprovat si, 
durant el termini esmentat, no s’han presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d’un 
termini d’un mes per resoldre-les.>> 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que en l’informe d’intervenció no es fa constar el compliment en 
el pagament de les obligacions de les EELL.  
 
La secretària li diu que es fan els informes trimestrals referents a la lluita contra la morositat, segons el 
que estableix la Llei 15/2010, de forma telemàtica. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que no està en contra que es facin aquestes actuacions, però que 
es facin amb càrrec a les partides del pressupost municipal ordinari; diu que hi ha partides per executar 
aquestes actuacions. Diu que el tema de la reparació de les persianes del CP Na Caragol, correspon fer-
ho a la Conselleria. També proposa plantejar a la ciutadania l’elecció dels projectes a incloure en futurs 
expedients per a la destinació del superàvit pressupostari com a inversions financerament sostenibles. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que veu bé el que ha proposat UIA, de donar a elegir els projectes a 
la ciutadania, a pesar que, per ventura, els agradaria més que es rebaixassin els seus imposts. Diu que 
votarà a favor de l’expedient. 
 
El batle diu que entén el que ha dit el portaveu d’UIA, però li diu que ells també són conscients de la 
problemàtica que hi ha a funcionar amb uns pressuposts prorrogats i haver de complir amb la regla de 
despesa. En relació, a la reparació de les persianes del CP Na Caragol, diu que bé millor reparar-les, pel 
perill que suposa no fer-ho, i després demanar-ho a la Conselleria. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, diu que li sorprèn que ara es plantegi fer un procés de participació 
ciutadana, quan UIA no ho ha fet durant el temps que governava. Diu que, per fer aixà, es necessiten 
unes eines que no tenen. Comenta que els demanen que facin en tres mesos la feina que ells no varen fer 
en quatre anys. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, li diu que, en cap cas, no han demanat que aquest procés es faci 
demà. També li diu que ara governen ells i a ells, com a oposició, els toca presentar propostes. 
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El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que hi ha documents a la web municipal que marquen molt bé 
quan es farà feina en el procés participatiu. 
 
A continuació, els reunits acorden, per 8 vots a favor (PI, PSOE, AA i PP) i 5 vots en contra (UIA): 
 
1. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits núm. 12/2015 del pressupost en vigor, en 
la modalitat de crèdit extraordinari per a l’aplicació del superàvit pressupostari amb càrrec al romanent 
de tresoreria per a despeses generals, el detall del qual és el següent: 

 
Els imports aplicats a les diferents destinacions en base a l’informe d’Intervenció són: 

 
- Finançar inversions sempre que durant la vida útil de la inversió aquesta sigui financerament 
sostenible, per la quantitat de 245.419,12 euros. 

 

El resum de les aplicacions pressupostàries a què es destinarà el superàvit pressupostari segons allò que 
estableix l’apartat anterior serà el següent:  
 
Altes en aplicacions de despeses 

 
CRÈDIT EXTRAORDINARI 

 
Apl. press. Descripció Increment 
01 4541 61900 01 Reparació de murs, camins públics     1.528,54 
01 9331 61900 01 Paret interior d’edifici municipal    1.295,46 
01 9331 61900 02 Pati de Na Caragol 12.926,33 
01 9331 61900 03 Reparació de paret al Poliesportiu municipal 10.783,35 
01 9331 61900 04 Paviment de parc infantil    1.028,50 
01 9331 63200 01 Rehabilitació d’edificis     8.454,89 
01 1532 61900 01 Asfaltat de carrers  41.857,79 
01 4921 63600 01 Equips de procés d’informació  23.282,06 
01 4921 64100 01 Aplicacions informàtiques  24.463,31 
01 1611 62900 01 Inversió nova servei públic de sanejament  50.546,67 
01 1650 63300 01 Enllumenat de Montferrutx i Colònia   59.408,87 
01 1720 62900 01 Protecció i millora del medi ambient     9.843,35 

 Total de crèdits extraordinaris 245.419,12 
 

Total d’increment de la modificació: 245.419,12 € 
 

Altes en aplicacions d’ingressos 

 
Apl. press. Descripció Increment 
870 00 Romanent de tresoreria de despeses 

generals 
245.419,12 

 Total 245.419,12 
 

2. Exposar aquest expedient al públic mitjançant un anunci en el Butlletí Oficial de la Província de les 
Illes Balears, per un termini de quinze dies, durant els quals les persones interessades el podran 
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examinar i presentar reclamacions davant del Ple. L’expedient es considerarà definitivament aprovat si, 
durant el termini esmentat, no s’han presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d’un 
termini d’un mes per resoldre-les.>> 
 
 

11. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de juliol i agost i a dia 15 de 

setembre, d’expedient de modificació de crèdit per transferència de crèdit 11/2015 
 
A continuació, es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de juliol i agost  i a 
dia 15 de setembre, d’expedient de modificació de crèdit per transferència de crèdit 11/2015. 
  
Els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
12. Precs i preguntes 
 
La secretària informa que el PP i UIA  han presentat escrits de precs i preguntes, els quals es llegeixen  
a continuació. 
 

PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA EL PP 
 
1. El nou Equip de Govern cercarà o seguirà cercant responsabilitats respecte a la sentència del 
pagament d’indemnització del Poliesportiu de la Colònia? 
 
Resposta: Sí. 
 
2. Com està el tema referent al Punt Verd de la Colònia de Sant Pere? 
 
Resposta: Tal com explicàrem a les comissions informatives, vàrem anar el passat dia 16 de setembre 
directament al Consell de Mallorca per tal de poder dirimir quina seria la millor opció per tal de 
compatibilitzar els dos usos que necessitam: de punt verd i de depuradora.  Aquest mes iniciarem el 
procediment per tal de començar a redactar la modificació de normes que ha de permetre que tots els 
coloniers i colonieres puguin decidir on volen el seu punt verd. 
 
3. Tenen constància dels constants ensurts als vianants i altres que es produeixen davant les antigues cotxeres del 
tren o carretera Vella de Ciutat? En cas afirmatiu, quines mesures o solució pensen prendre? 
 
Resposta: No en tenim constància, però revisarem el tema i farem totes les actuacions necessàries per tal 
que els vianants tenguin la major seguretat possible. 
 
4. Tenen constància de les grans retencions produïdes pel nou semàfor de Costa i Llobera? 
 
Resposta: Pensam que el funcionament del semàfor ara és correcte, té un retard d’un minut i mig al pas 
de vianants i els deixa creuar amb total seguretat. El problema de les retencions no és a causa del 
semàfor, ja n’hi havia abans, sinó a la massificació que pateix Mallorca durant la temporada turística i 
que a Artà ens afecta els dimarts. 
 
5. Fa temps es posaren dues barreres de seguretat per evitar la caiguda d’una paret en direcció al camp 
de futbol de Ses Pesqueres. Tenen previst arreglar-la i dins quin temps? 
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Resposta: Hem de veure quina és la millor solució per a aquesta paret, ho revisarem 
 
6. Per quin motiu hi ha carter rural a la Colònia de Sant Pere i no per repartir a fora vila? 
 
Resposta: És un tema que no competeix a l’Ajuntament. 
 
7. Nosaltres hem rebut queixes respecte al fet que l’Ajuntament no va pagar trofeus de futbol ni altres a 
les passades festes de Sant Salvador. Per quin motiu? 
 
Resposta: Ja a la passada legislatura, es va demanar a tots els clubs que s’adherissin a una línia de 
subvencions del Consell per tal d’estalviar-nos la despesa dels trofeus i ambulàncies de les 
competicions esportives que es realitzessin durant les festes. El club de futbol no va veure amb bons ulls 
aquesta opció i va decidir cercar altres opcions de finançament per als seus trofeus, tot i que des de 
l’Ajuntament se’ls van oferir altres possibilitats.  
 
8. Han rebut queixes del “botellot” i altres de les passades festes de Sant Salvador? 
 
Resposta: Alguna, però menys que en anys anteriors. 
 
9. Farà l’Ajuntament reposar un senyal que indicava el quilometratge i direcció cap a l’Ermita que es va 
llevar amb motiu de la reparació del mur? 
 
Resposta: Sí. 
 
10. Tenen constància del fet que, quan plou, hi ha zones a s’Estanyol en què es formen basses o bassiots 
grossos? 
 
Resposta: Ho revisarem, no en tenim constància, però dijous a les 12 h tenim una reunió amb els tècnics 
per tal de iniciar el procediment per rebre les obres.  
 
11. Ens poden informar sobre la potabilitat o no de l’aigua de la font de na Bernadeta de l’Ermita? 
 
Resposta: Demanarem un altre anàlisi per saber si s’ha corregit. 
 
12. Ens poden dir quantes barreres arquitectòniques ha eliminat aquest nou Equip de Govern? 
- En cas afirmatiu, quantes i a on? 
- En cas negatiu, ens poden dir si tenen pensat eliminar-ne qualcuna? 
 
Resposta: Que jo tengui constància no n’hem eliminada cap, però és un dels objectius que ens vàrem 
fixar en la signatura del nostre pacte. El compromís és complir els diferents objectius i accions que 
formen part del pacte. Hem estat a sobre de l’obra nova de s’Estanyol i s’han rectificat una sèrie de 
voravies que no complien la normativa. 
 
13. Tenen pensat arreglar les llambordes (“adoquins”) del carrer de Ciutat i les olors dels embornals del 
municipi? 
 
Resposta: Les llambordes, sí; les olors, com cada any, s’han d’omplir els sifons o fer unes obres de major 
envergadura per tal que això es faci automàticament. 
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14. Tenen constància que les tapadores de les clavegueres fan renou quan els vehicles passen per sobre? 
En cas afirmatiu, quines mesures o solucions pensen prendre? 
 
Resposta: És un problema greu, s’haurà de fer una revisió integral i veure quina és la millor solució per 
acabar amb aquests renous. 
 
15. Han rebut queixes del mal estat dels camins rurals a causa de les herbes i romeguers? Quins camins 
rurals s’han desbrossat des de l’entrada del nou Equip de Govern? 
 
Resposta: Se li lliurarà la informació que demana. 
 
 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA UIA 
 
Precs  

 

- En el plenari de juliol, demanàrem que es revisàs el semàfor de l’avinguda de Costa i Llobera. Es va 
fer, però la mesura encara no és suficient. Demanam que se’l torni revisar en el sentit que, quan un 
vianant demana pas i el semàfor dels vianants es posa en verd, en lloc de posar-se el semàfor dels 
vehicles en vermell, es posi en groc intermitent, avisant del pas de vianants. 

 
Resposta: La nostra prioritat és que els vianants creuin amb total seguretat i creim que el fet de posar el 
semàfor en groc en lloc de vermell seria una greu irresponsabilitat. 

 
- Després del prec del plenari de juliol en què instàvem a tancar i netejar els solars de l’entrada del poble 
i de na Carretó, han estat molts els ciutadans que ens han reclamat que també es faci en els altres. 
Demanam, idò, que s’insti els propietaris dels solars buits i abandonats de dins el nucli urbà que els 
netegin i els tanquin tal com obliga la normativa municipal. Per això, hi havia un llistat de tots els solars 
que es trobaven en aquesta situació. 

 
Resposta: Aquesta acció forma part d’algunes de les línies de treball que es faran l’any que ve i que 
poden tenir repercussió en les ordenances. Per tant, serà l’any que ve quan es faran aquestes accions. 

 
- Demanam que cobriu la plaça de l’antic cap de la Brigada, que ha obtingut la baixa absoluta i 
definitiva. Es nota una certa deixadesa que s’hauria de millorar completant la plantilla. És una plaça 
dotada, existent i vacant. Demanam que la convoqueu amb un concurs obert. 

 
Resposta: Estam d’acord en dotar la plaça, però no que sigui una baixa absoluta i definitiva, ja que s’ha 
de revisar d’aquí dos anys. 

 
- Demanam que retireu les banderoles dels pals de les entrades d’Artà i la Colònia que estan fetes malbé 
pel temps i que donen, encara més, una imatge de deixadesa i de manca de control per part dels 
responsables municipals. 

 
Resposta: Fet. 

 
- Demanam que facin una voravia al carrer de Son Servera amb Costa i Llobera, a la part de la dreta. Els 
vianants que vénen des de Costa i Llobera, quan han de girar cap a Son Servera, es troben desprotegits 
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perquè no hi ha voravia i, a més, els vehicles s’atraquen molt a la vorera, posant en perill la integritat 
dels vianants. 

 
Resposta: Tal com li he dit abans, aquesta acció forma part d’algunes de les línies de treball de cara a 
l’any que ve. 

 
- L’anterior legislatura, a la plaça del Conqueridor, a la cara del carrer de Ciutat, els treballadors de la 
Brigada hi adaptaren una rampa que facilita l’accés a la plaça. Davant aquesta rampa, actualment, un bar 
hi té instal·lada una terrassa. Per tant, per facilitar l’accés a minusvàlids, cotxets de nins i els al·lots que 
hi juguen, demanam que la brigada adapti una rampa a la plaça, a tocar de la que hi ha, però a la banda 
del carrer de Montserrat Blanes. 

 
Resposta: Hi pot haver accions que suposin un major estalvi, però tal com li he dit abans aquesta acció 
forma part d’algunes de les línies de treball de cara a l’any que ve. 

 
Infraestructures  

 

- La factura de l’empresa Coexa, SA, de 2.014,03 euros, que correspon a la reparació del camí de Cala 
Mitjana, que no està en el Catàleg de camins públics i que, per tant, deu ser privat, té el vistiplau 
d’intervenció? 

 
Resposta: No. Hi ha ocasions en què és més important arreglar el problema; aquesta intervenció obeeix 
a temes de seguretat en l’accés a les platges. Supòs que estarà d’acord amb mi quan vostè és el 
responsable de posar el punt verd de la Colònia a un carrer públic, devora l’escoleta sense cap informe 
favorable, per després i de manera totalment il·legal fer posar unes càmeres de vigilància i el que encara 
és més greu ordenar a la Policia la revisió de les càmeres i la sanció, també il·legal als ciutadans. Mai he 
pensat que tot això ho fes pel gust de fer il·legalitats, sinó per resoldre de manera provisional el 
problema del punt verd. 

 
- Dia 13 de juliol, una veïna del carrer de l’Abeurador va sol·licitar una revisió de la senyalització del 
carrer de l’Abeurador amb el de Son Servera. Ho motivava perquè els vehicles no respecten la 
senyalització canviada i això provoca retencions innecessàries. Ja li heu contestat? 

 
Resposta: No. 

 
- En quina fase d’execució està el compromís adquirit amb la resposta afirmativa als precs que 
demanaven instar els propietaris dels solars del carrer de Ciutat i Ses Romeres a netejar i tancar els seus 
solars? 

 
Resposta: Com li hem contestat en el prec anterior, aquesta i algunes altres accions formen part 
d’algunes accions que volem dur a terme l’any que ve. 

 
- En quina fase d’execució es troba l’acord de plenari de 27 de juliol per instal·lar una marquesina de 
protecció dels nins i nines de la Colònia que esperen el bus per anar a escola a Artà? 

 
Resposta: Intentarem que ho posi la Conselleria de Mobilitat i, si no poden, esperarem a tenir dotació 
pressupostària. 
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- En el plenari de juliol férem un prec per tal que es revisassin els cartells posats a les platges. S’han 
revisat? Quines modificacions s’han inclòs? 

 
Resposta: S’ha avisat l’empresa perquè revisin els cartells. A més, es fa un pla integral de gestió del 
litoral que durà a terme la unificació i racionalització d’aquests temes. 

 
- El cotxe que utilitzava el cap de la Brigada està avariat i, per tant, aturat. Feis comptes arreglar-lo o 
substituir-lo? Utilitza actualment, per fer les feines, l’actual cap el seu vehicle personal? 

 
Resposta: Sí, de manera voluntària. 

 
- La moto d’aigua d’emergències està aturada dins el magatzem de Protecció Civil; l’embarcació 
d’emergències està aturada en el moll de la Colònia. S’estan pagant les despeses com ara les 
assegurances. Feis comptes arreglar-les i utilitzar-les com a recursos per millorar la seguretat de la zona 
marítima? 

 
Resposta: Per ordres seves estan aturades fa, almanco, dos anys; de tota manera, tenim una petició de la 
Conselleria per tal de retornar-les i que siguin utilitzades pels seus equips de feina; ho estam mirant. 

 
- S’han passat ja totes les OCA de l’enllumenat públic? Si és que no, què s’està esperant a passar-les? 
Són conscients que el fet que no estiguin superades suposa un perill per a tota la població i un risc per a 
l’Ajuntament? 

 
Resposta: Sí, estan totes passades; ara tenim 6 mesos per arreglar les deficiències. 

 
- S’ha reunit el regidor d’infraestructures amb els operaris de la Brigada Municipal i els ha plantejat els 
objectius i les funcions que vol de cadascun? Si és que no, ho pensa fer? Pensa dissenyar un pla per 
racionalitzar els recursos i optimitzar els resultats? 

 
Resposta: Es una feina que farem no només per a la Brigada, sinó per a totes les àrees de l’Ajuntament; 
la prioritat aquests mesos és posar una base sòlida per al bon funcionament intern de l’Ajuntament, que 
estam convençuts que és la clau per millorar els serveis als ciutadans 

 
- Quan s’acabarà el local de la tercera edat de la Colònia? Per què encara no s’han reiniciat les obres? A 
què esperen a fer les passes necessàries per a la seva conclusió? 

 
Resposta: No esperam res, s’està revisant el pressupost que falta per acabar la inversió, que ha de quadrar 
amb la partida que falta per invertir. 

 
- La instal·lació d’enllumenat de la zona de Sos Monjos i de na Carretó està en una situació molt 
precària. Heu presentat qualque projecte de modernització d’aquestes fases d’enllumenat a la 
convocatòria del 28 d’abril de 2015, de l’Institut per a la Diversificació i Estalvi de l’Energia, per la 
qual s’estableixen les bases reguladores i convocatòria del programa d’ajudes del 100 % per a la 
renovació de les instal·lacions d’enllumenat exterior municipal, dotat amb 36 milions d’euros? 
· Si és que sí, quin projecte heu presentat? 
· Si és que no, demanam que el presenteu al més aviat possible, ja que el termini no s’acaba fins que 
s’exhaureixin les existències. 
 
Resposta: No, però no són ajudes, és finançament sense interès. 
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- S’ha requerit a l’empresa concessionària de la neteja viària que adquireixi bufadors elèctrics en 
contraprestació de l’ús dels espais municipals per dipositar-hi la maquinària que utilitza, i que estava 
valorada en l’oferta econòmica, aproximadament, en 200 euros mensuals. Ens sembla una bona 
proposta, perquè nosaltres mateixos ja l’havíem parlada abans de deixar l’Equip de Govern. Però no 
hauria de passar per plenari, aquest acord? 

 
Resposta: L’empresa ho ha fet de forma voluntària sense cap contraprestació. 

 
- S’ha requerit, també, a l’empresa de neteja que canviï fer les zones netes de forma manual enlloc de 
passades a màquina. On són l’informe tècnic i econòmic que avalin el canvi? Quan dureu aquests canvis 
al plenari? A canvi de què faran aquest servei? 

 
Resposta: S’hi està fent feina; es durà a plenari quan estigui a punt. 

 
- Des de les festes de Sant Salvador, l’aparcabicicletes que hi havia davant la farmàcia de Cardenal 
Despuig està a l’entrada de l’edifici que fa cantó amb el carrer de Bellpuig. D’això fa més de dos mesos 
i mig. Quan feis comptes posar-lo al seu lloc o, almenys, retirar-lo de l’entrada d’un edifici de propietat 
privada? 

 
Resposta: Ho revisarem. 

 
- Des del mes de juliol no hi ha, tal com ens vàreu informar, el concessionari del Poliesportiu. I des 
d’aquell mes es paga una factura de 968 euros mensuals al Club de Natació d’Artà, SL, per les despeses 
de manteniment. Mentre hi ha un contracte en vigor, que no s’ha rescindit oficialment, es poden assumir 
aquestes despeses que corresponien al concessionari? 

 
Resposta: Sí, per garantir la funcionalitat i el manteniment de la instal·lació municipal, de la mateixa 
manera com durant els darrers tres anys, en els quals gestionava el seu partit el Poliesportiu, 
l’Ajuntament ha hagut d’assumir el servei de neteja que també li pertocava al concessionari. I cal afegir 
que, per evitar que aquesta situació es prolongui més en el temps, ja hem arribat a un acord de rescissió, 
que, tal com vaig informar a les comissions informatives, es farà oficial al proper plenari. 

 
Festes 

 

- En el plenari de juliol demanàrem a veure si els bars de les AMIPA i dels voltants de la plaça farien ús 
del tassó únic. La resposta, contundent i sense vacil·lacions, va ser que sí. El mateix divendres 
capvespre, i dissabte matí, a alguns bars se’ls van dur els tassons, tot i que la majoria no els empraren. 
Se’ls va cobrar la taxa de 0,24 € per tassó inclosa a l’Ordenança núm. 7 i aprovada per plenari el 
28/10/2015? Si és que sí, ens poden fer còpia dels rebuts cobrats. Si és que no, qui va prendre la decisió 
de no cobrar-la? Es pot eximir, sense cap mena de justificació, una taxa aprovada per plenari? Si és que 
no, com s’ha de procedir, idò, en aquest cas? 

 
Resposta: La quota tributària específica pel tassó únic de 0,24 €/unitat no es va cobrar per avançat, sinó 
que es fa una vegada que s’han retornat els tassons. Els bars varen retornar els tassons la setmana 
passada i aquesta setmana se’ls farà la liquidació. 

 
Promoció Econòmica i Turisme 
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- Quin negoci (nom i adreça) es beneficia d’una aportació mensual de més de 1.200 euros, des del mes 
de maig de 2015, sota les factures que presenta Miquel Ferrer Donoso? Ens poden fer arribar el 
contracte que s’ha fet? 

 
Resposta: Totes les dades estan damunt la factura a la qual tenen accés; de tota manera, s’ha d’aclarir que 
els que es beneficien són els usuaris. 
 
- Què s’ha contestat a la sol·licitud de la situació de l’Ermita de Betlem, en què un ciutadà demanava la 
informació per desenvolupar “idees”? 

 
Resposta: La informació que, respectant la protecció de dades, ha demanat. 

 
- Segons un llistat de 30 de juliol d’ocupació pública que ens remetéreu (hem de donar les gràcies, 
perquè és una de les poques sol·licituds que ens ha arribat amb rapidesa), falten molts de negocis que 
ocupen la via des de fa més de tres mesos, però no han pagat ni un cèntim d’ocupació. Això fa córrer la 
veu que “el que no paga és el més viu, ja que l’Ajuntament no li diu res”. Pensen fer qualque passa al 
respecte abans que acabi l’estiu i es retirin les terrasses? Fareu les inspeccions oportunes i necessàries i 
aplicareu el que s’estableix a l’Ordenança? 

 
Resposta: Farem tot el que correspongui, s’hi està fent feina. 

 
- Per què al programa de la Fira no hi va sortir, per res, el carrer d’Antoni Blanes, quan és un dels més 
comercials del municipi? 

 
Resposta: No hem fet un programa basat en els carrers. 

 
- Quins espots s’han pagat a Canal 4, i que han suposat un cost de 1.089 euros cada mes des del juliol? 
Quantes vegades al dia es projectava?  

 
Resposta: Aquesta factura no és correcta i es va retornar. 
 
Interior 

 

- Té la intenció el batle, a qui dirigim les instàncies, a facilitar-nos les incidències que anam demanant, 
de forma oficial i per escrit, des de fa tres mesos, així com la documentació que anam sol·licitant? 

 
Resposta: Sí, sempre que en pugui constatar un bon ús per part seva, cosa que en l’actualitat sembla que 
no succeeix. A mi, em faria vergonya anar pels bars amb les factures al mòbil, mostrant-les públicament 
i el que és més greu deixant caure sospites de cobrament de comissions. 

 
- Qui hi havia el dia de la inauguració de les festes al pis de dalt de l’Ajuntament? Qui els havia donat 
accés? Per què se’ls va atorgar privilegis i no va deixar-se entrar a qui volgués? 

 
Resposta: Hi havia exactament la mateixa gent que els tres anys de Batlia dels Independents, no hi ha ni 
privilegis ni prohibicions. 

 
- En quin estat es troba la denúncia de la ciutadana que el dia del Correfocs va sofrir un accident 
provocat pel foc?  
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Resposta: És un tema entre els organitzadors del correfoc i la ciutadana. 
 

- Què passa amb els policies i la cobertura de les places dels que estan de baixa o del que se n’ha anat? 
 

Resposta: Estam fent feina per reorganitzar el funcionament de la Policia, no ens volem precipitar. 
 

- La Conselleria d’Administracions Públiques va reclamar, per abans de l’11 de setembre, la memòria 
de la feina del policia tutor. Ens podeu enviar una còpia d’aquesta memòria? 

 
Resposta: No hi ha cap memòria, hi ha un informe del cap de la Policia Local. 

 
- Per altra banda, heu sol·licitat l’adhesió al Fons de Seguretat Pública per a l’any 2015. I hi està inclosa 
la “baremació” per al policia tutor, que actualment no ens consta que se n’hagi nomenat cap de 
substitut. En nomenareu un?  

 
Resposta: Sí. 

 
- Quan?  

 
Resposta: Tan prest com sigui possible. 

 
- Quin funcionari heu facilitat a l’Ajuntament de Capdepera per instruir un expedient disciplinari incoat 
a un treballador d’aquell ajuntament? 

 
Resposta: Cap. 

 
- Delegació del Govern, en un escrit datat el 29 de juliol, va reiterar la petició de l’acta de constitució 
del nou plenari, del passat 13 de juny. S’ha enviat ja aquesta acta? 

 
Resposta: Sí, es fa de manera telemàtica. 

 
- El Consell de Mallorca, concretament el Departament de Cooperació Local, en dates d’11/06/2014 i 
17/09/2015 envia un document al nostre ajuntament informant que pot signar conveni de registre únic 
amb aquesta institució. En vista que el Consell de Mallorca no ha obtingut cap resposta al respecte, 
s’entén que aquest Ajuntament no té intenció de signar aquest conveni? 

 
Resposta: Aquest Ajuntament sí que té intenció de signar aquest conveni; però quan el Consell de 
Mallorca ens va enviar la documentació per a la signatura del Conveni de registre únic, no ens va enviar 
el model de conveni; ara ja el tenim. 

 
- Si és que no, quina és la vostra justificació? Si és que sí, quan pensau presentar la proposta al Ple i 
poder signar el conveni? 

 
Resposta: Segurament durem la proposta al Ple del mes d’octubre. 

 
- Una ciutadana ha demanat que s’investigui un locutori ubicat en el municipi per activitats 
presumptament il·legals. Quines actuacions s’han fet? 

 
Resposta: S’ha fet acta d’inspecció per part de la Policia Local i s’ha remès al Departament d’Activitats. 
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Educació 

 
- Des de l’inici de curs s’ha detectat una manca de presència policial al voltant dels centres educatius. 
Quines mesures està previst prendre per millorar la seguretat i tranquil·litat de la comunitat educativa? 

 
Resposta: Hi ha la mateixa presència que en anys anteriors. 
 
Medi Ambient 

 

- Es varen donar els 1.000 tassons demanats per l’AMIPA de l’Escola Rosa dels Vents de la Colònia per 
a les Festes de Sant Roc? 

 
Resposta: No sabem si eren 1.000, però n’hi havia. 

 
- Què opina la Regidoria de Medi Ambient sobre la passa enrere que es va fer a les festes d’enguany en 
no fer ús tots els bars de la plaça del tassó únic, com sí feren al 2014? Per què no es va apostar per 
aquesta mesura, que suposa una dràstica reducció dels residus que es generen, a més de donar la imatge 
de continuïtat en una mesura que va tenir acceptació i que va funcionar bé? 

 
Resposta: No tenc constància de cap passa enrere, el que vull és que el sistema millori. 

 
- Una ciutadana de la Colònia es va queixar de la presència de rates a la zona de s’Estanyol. Què li heu 
contestat? Quines actuacions pensau dur a terme al respecte? 

 
Resposta: Les dades que jo tenc no són exactament aquestes. Es va rebre una incidència d’una ciutadana 
de la Colònia sobre la presència de rates a ca seva, a la Colònia. Es va contestar personalment, explicant 
que, per un costat, s’està tractant. 

 
- L’Associació de Veïns de s’Estanyol ha fet una sèrie de peticions i una cita amb el batle. Ja s’ha reunit 
el batle amb ells? 

 
Resposta: Les actuacions s’estan valorant i la reunió a petició seva no ha estat necessària. De totes 
formes, el proper dijous a les 12 hores hi ha una reunió per tancar el tema de la recepció de s’Estanyol, a 
la qual una regidora del seu grup està convidada. 
 
- Des de final d’estiu hi ha a la platja de la Colònia la torre dels vigilants tirada a terra. A qui pertoca 
retirar-la? Si és a l’Ajuntament, quan la retirareu? Si és a l’empresa concessionària, quan li ho 
requerireu? 

 
Resposta: A la concessionària, ja se li ha requerit. 

 
Participació i Transparència 

 

- Quins tècnics de la casa varen dissenyar l’enquesta de valoració de les festes? 
 

Resposta: Cap. 
 

- A quines conclusions s’han arribat després de la seva valoració?  
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Resposta: Encara s’està fent la valoració. 

 
- En el pacte de govern de l’Equip de Govern (punt f) diu que es crearà un consell de govern que es 
reunirà cada quinze dies. S’han fet les reunions quinzenals des del 13 de juny? En pro de la 
transparència, ens podeu fer arribar les actes? 

 
Resposta: Sols s’ha fet una reunió d’aquest caire i avui abans del plenari, l’altra. Després li passaré 
l’ordre del dia de la reunió que s’ha fet.  

 
- La Llei 19/2013, de 9 de desembre, de transparència, accés a la informació i bon govern, estableix, 
entre d’altres, les obligacions de publicitat activa i les relatives al dret d’accés a la informació pública. 
Quines passes heu fet per complir amb aquesta obligatorietat? Per què no us adheríreu, vistes les 
dificultats en què es troben les entitats locals com la nostra de disposar de recursos humans i tècnics 
suficients per a la gestió d’aquesta obligació, al portal de transparència local que oferia el MINHAP, de 
forma gratuïta, i que va acabar el passat 15 de setembre? 

 
Resposta: Estam preparant els indicadors i la informació per anar complint passa a passa amb el 
compromís de publicitat activa i el dret a la informació pública que ens indica la Llei de 2013. Però 
duim moltes passes que no es varen fer durant el 2014 i mig any 2015 i anem una mica endarrerits. De 
totes formes, el compromís amb la transparència és un dels eixos fonamentals del nostre pacte de 
govern i confiam que properament ja es veuran les primeres passes. 
 
Pel que fa a l’adhesió al portal de transparència local que oferia el MINHAP, crec que estam en 
disposició de poder donar servei a la ciutadania amb recursos propis, com també deu pensar el Consell 
de Mallorca, ja que tampoc ha demanat col·laboració al MINHAP. 

 
- Qui va enviar un correu electrònic convidant a diferents persones a la reunió que es va fer el passat 
dilluns 14 de setembre per tractar el tema de la gestió dels refugiats en el municipi? 

 
Resposta: Aina Comas, fent servir la base de dades i de correus electrònics que els tècnics em varen 
facilitar.  

 
Urbanisme 

 

- S’ha sol·licitat un informe de legalitat urbanística de les edificacions que hi ha a la finca de sa Canova, 
que ja s’havia demanat al 2009. En quins termes s’ha realitzat l’informe?  

 
Resposta: Sí, tal com reflecteix el registre de sortida 3401/2015, de 13 de juliol, al qual teniu accés. Pel 
que fa a la propietat de la finca, no s’ha comprovat. 

 
- S’ha comprovat la propietat efectiva de les parcel·les, ja que estaven en litigi i pendents de sentència? 
Ens en poden fer arribar una còpia de l’informe? 
 
Resposta: Pel que fa a la propietat de la finca, no s’ha comprovat. 
 
- S’ha adoptat cap acord municipal en relació al requeriment efectuat per l’ADU amb registre d’entrada 
3807, de data 04/08/2015. Quin? Si no, què s’està fent al respecte? 
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Resposta: Es varen obrir els expedients: 1/2015, 2/2015 i 5/2015. També s’ha fet el decret d’inici de  
legalitat urbanística amb l’ampliació de les descripcions, dictat en data 25 d’agost de 2015.  

 
Teatre 

 

- Quan es constituirà el nou Patronat de la Fundació? 
 
Resposta: Dia 5 d’octubre, a les 19.30 hores.  
 
- Qui aprovarà la darrera acta de l’anterior legislatura? 
 
Resposta: El nous membres del Patronat. 

 
Mobilitat 

 

- El passat dia 22 de setembre era el Dia Mundial sense Cotxes. Molts de pobles, fins i tot a Palma, els 
ajuntaments feren actuacions per millorar la mobilitat sense vehicles en els seus municipis. Per què 
l’Ajuntament d’Artà no va fer cap acte o iniciativa per celebrar aquest dia? 

 
Resposta: Jo no hi vaig pensar, però també veig que ha estat la tònica dels darrers 4 anys. De totes 
formes, crec important fer les propostes abans que passin els fets per tal que tota la ciutadania en surti 
beneficiada; si no, podem entendre que la voluntat de millorar el nostre poble queda molt difusa i 
simplement és un anar en contra de l’Equip de Govern, cosa que no crec que sigui la intenció del grup 
UIA.  
 

Esports 

 

- Com està la redacció del nou plec del Poliesportiu? En quins termes s’està elaborant?  
 

Resposta: Es planteja alliberar el possible concessionari del manteniment i la neteja entre setmana. 
 

- Qui està fent feina en aquest plec? 
 

Resposta: A dia d’avui, un servidor. 
 

- En quina situació està en aquests moments la gestió del Poliesportiu: qui s’encarrega del manteniment 
de les instal·lacions, de la neteja, de la vigilància, de l’obertura, de cobrar les taxes...?  

 
Resposta: El manteniment de les instal·lacions es du a terme per una persona del Club Natació Artà, SL; 
la neteja es du a terme per les netejadores de l’Ajuntament; un membre del Club Tennis Artà 
s’encarrega del cobrament de les taxes de les pistes de tennis i, en relació a l’obertura i tancament del 
Poliesportiu, el Club Natació Artà s’encarrega de l’obertura i del tancament; s’encarreguen els distints 
clubs.   

 
- Heu presentat cap projecte a la convocatòria d’ajudes per a instal·lacions esportives de futbol no 
professional amb càrrec a la distribució del 4,55 % de la recaptació de l’impost sobre activitats del joc 
en relació amb les apostes esportives, i que acabava el passat 1 de setembre?  
· Si és que no, per què? Creïs que no és necessària una mica d’inversió a Ses Pesqueres?  
· Si és que sí, quin projecte heu presentat? 
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Resposta: No n’hem presentat cap. Ens hem trobat molts fronts oberts pel que fa instal·lacions esportives 
i no hem volgut presentar projectes improvisats i poc reflexionats. A més, nosaltres apostam per la 
incorporació d’un tècnic esportiu que gestioni i coordini les possibles inversions o remodelacions 
necessàries en totes les instal·lacions esportives municipals, les quals s’han anat degradant aquests anys.  

 
Hisenda 

 

- En data 28 de juliol, l’Agència Tributària de les Illes Balears va reclamar a l’Ajuntament el pagament 
d’una multa de 12.000 euros més 600 de recàrrec, per l’incompliment d’unes obligacions del 
coordinador de platges. De seguida va ser destituït de les seves funcions. Es té intenció de prendre algun 
tipus de mesura? 

 
Resposta: Entenc que ara estan demanant mesures contra l’antic coordinador, per fets succeïts quan 
vostè n’era el responsable? 
 

Joventut 

 

- En data 11 d’agost de 2015, una jove es va dirigir a la Batlia per demanar poder tornar disposar de la 
zona de patinatge de la plaça del Pes. Se li ha contestat que no hi havia pressupost, però ha tornat 
demanar que s’instal·lin les rampes antigues. Feis comptes instal·lar-les? 
 
Resposta: No, ja que no compleixen les mínimes condicions de seguretat. Cercarem la possibilitat 
d’habilitar algun espai amb unes mínimes condicions de seguretat al més aviat possible. 

   
- Està adaptat en Centre Jove al que s’estableix en el Decret 58/2011, de 20 de maig, pel qual 
s’estableixen els principis generals en matèria d’instal·lacions juvenils radicades en l’àmbit de les Illes 
Balears? 
 
Resposta:  Els tècnics hi estan fent feina, però em sorprèn aquesta pregunta, ja que aquest decret és de 
2011 i possiblement tu, com a responsable de Joventut d’aquests darrers anys, coneixes més el tema que 
jo mateix, i vull pensar que sí que hi està adaptat, ja que no hi ha hagut cap actuació aquests darrers 
anys. Per altra banda, et convid, si coneixes la necessitat d’alguna actuació, a posar-la damunt la taula 
per tal d’acurçar terminis d’actuació.  

 
 

Acords 
 
1. Acordar, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i tretze els 
assistents, aprovar l’acta de la sessió de 27 de juliol de 2015. 
 
2. Acordar, per unanimitat: 
2.1. Ratificar l’acord de la Junta de Govern Local de 29 de juliol de 2015, referent a la designació de les 
festes locals per a l’any 2016. 
2.2. Trametre aquest acord a la Direcció General de Treball i Salut Laboral, Conselleria d’Economia i 
Competitivitat del Govern de la comunitat autònoma de les Illes Balears. 
 
4. Acordar, per 12 vots a favor (PI, PSOE, AA i UIA) i 1 abstenció (PP), instar l’Equip de Govern 
perquè faci la intervenció necessària, sense que suposi necessàriament una gran inversió (perquè 
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esperem veure la ronda aquesta legislatura i perquè es pot realitzar amb els recursos propis), per 
millorar la senyalització i, de retruc, la seguretat de la zona de confluència de davant el Camp de Futbol 
Ses Pesqueres. 
 
5. Acordar, per unanimitat, instar l’Equip de Govern que convoqui un concurs obert per fer la concessió 
de l’explotació i la gestió de Ràdio Artà, atenent a criteris de ràdio pública, plural i en català. 
 
7. Acordar, per unanimitat: 
7.1. Sol·licitar al Govern de l’Estat espanyol un compromís ferm amb les persones refugiades, 
rectificant la postura presa a la darrera reunió de ministres de Justícia i Interior de la Unió Europea, i 
l’anunci de la seva predisposició a acollir les persones refugiades que proposava la Comissió Europea. 
7.2. Declarar Artà com a municipi d’acollida i posar-se a disposició de les institucions i organismes que 
gestionin el pla de resposta dels refugiats que s’articuli, segons les capacitats del nostre municipi. 
7.3. Trametre aquest acord al Govern de l’Estat espanyol. 
 
8. Acordar, per 11 vots a favor (PI, PSOE i UIA), 1 vot en contra (PP) i 1 abstenció (AA): 
8.1. Commemorar el tricentenari de la promulgació del Decret de Nova Planta per tal de donar a 
conèixer a la població com es varen eliminar les institucions pròpies del Regne de Mallorca i les 
conseqüències que això va tenir per a la nostra terra.  
8.2. Demanar al Consell de Mallorca i al Govern de les Illes Balears que s’organitzin els actes adequats 
per a commemorar aquesta data i recordar tot el que va significar. 
8.3. Manifestar el compromís de l’Ajuntament d’Artà amb l’autogovern i la llengua i la cultura pròpies 
de Mallorca, eliminats i perseguits arran del Decret de Nova Planta i disposicions posteriors. 
 
9. Acordar, per unanimitat: 
9.1. Aprovar el compte general de l’exercici de 2014. 
9.2. Rendir el compte general aprovat i tota la documentació que l’integra a la fiscalització del Tribunal 
de Comptes, tal com estableix l’article 212.5 del text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, 
aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març. 
 
10. Acordar, per 8 vots a favor (PI, PSOE, AA i PP) i 5 vots en contra (UIA): 
10.1. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits núm. 12/2015 del pressupost en vigor, 
en la modalitat de crèdit extraordinari per a l’aplicació del superàvit pressupostari amb càrrec al 
romanent de tresoreria per a despeses generals, el detall del qual és el següent: 
Els imports aplicats a les diferents destinacions en base a l’informe d’Intervenció són: 
- Finançar inversions sempre que durant la vida útil de la inversió aquesta sigui financerament 
sostenible, per la quantitat de 245.419,12 euros. 
El resum de les aplicacions pressupostàries a què es destinarà el superàvit pressupostari segons allò que 
estableix l’apartat anterior serà el següent:  
Altes en aplicacions de despeses 

CRÈDIT EXTRAORDINARI 
Apl. press. Descripció Increment 
01 4541 61900 01 Reparació de murs, camins públics     1.528,54 
01 9331 61900 01 Paret interior d’edifici municipal    1.295,46 
01 9331 61900 02 Pati de Na Caragol 12.926,33 
01 9331 61900 03 Reparació de paret al Poliesportiu municipal 10.783,35 
01 9331 61900 04 Paviment de parc infantil    1.028,50 
01 9331 63200 01 Rehabilitació d’edificis     8.454,89 
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01 1532 61900 01 Asfaltat de carrers  41.857,79 
01 4921 63600 01 Equips de procés d’informació  23.282,06 
01 4921 64100 01 Aplicacions informàtiques  24.463,31 
01 1611 62900 01 Inversió nova servei públic de sanejament  50.546,67 
01 1650 63300 01 Enllumenat de Montferrutx i Colònia   59.408,87 
01 1720 62900 01 Protecció i millora del medi ambient     9.843,35 

 Total de crèdits extraordinaris 245.419,12 
Total d’increment de la modificació: 245.419,12 € 
Altes en aplicacions d’ingressos 

Apl. press. Descripció Increment 
870 00 Romanent de tresoreria de despeses 

generals 
245.419,12 

 Total 245.419,12 
10.2. Exposar aquest expedient al públic mitjançant un anunci en el Butlletí Oficial de la Província de 
les Illes Balears, per un termini de quinze dies, durant els quals les persones interessades el podran 
examinar i presentar reclamacions davant del Ple. L’expedient es considerarà definitivament aprovat si, 
durant el termini esmentat, no s’han presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d’un 
termini d’un mes per resoldre-les. 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària       Vist i plau 

El batle 
 


